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Zonder toestemming van Wijkraad Centrum mag 
niets uit deze uitgave worden overgenomen.

Evenementen in Apeldoorn: 
balans tussen plezier en wonen

door Joost Houtappels

Roots in the Woods, het Drakenbootfestival, de Kanaalconcerten, 
Summerloverz, de Harleydag: zomaar een paar evenementen die elk jaar 
vele Apeldoorners – en mensen uit andere steden – op de been brengen 
 in onze gemeente. Muziek, cultuur en sportiviteit om van te genieten.  
Goed voor het sociale leven in Apeldoorn en voor de lokale middenstand. 
Mits aan bepaalde voorwaarden en regels wordt voldaan.

Om alles voor de komende jaren te stroomlijnen heeft de gemeente Apeldoorn 
een zogenaamd ‘Evenementenbeleid’ samengesteld. Daarin staat bijvoorbeeld 
beschreven welke evenementen goed aansluiten bij het beeld dat Apeldoorn als 
gemeente naar de rest van Nederland wil uitstralen: stad in het groen, met veel 
ruimte en waar het goed toeven is. Een leidraad voor wie met initiatieven komt 
en voor organisatoren die Apeldoorn interessant vinden voor een evenement. 
Onderdeel van het Evenementenbeleid zijn de zogenaamde ‘locatieprofielen’; per 
locatie staat beschreven wat voor soort evenement daar zou kunnen plaatsvinden, 
hoeveel mensen er terecht kunnen, hoe het zit met de veiligheid, de aan- en 
afvoerroutes en aan welke geluidsnorm de organisatie zich dient te houden. 

Lees verder op pagina 9.
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Uw Wijkraad
Contactgegevens bestuurs- en commissieleden

Belangrijke telefoonnummers
Spoedeisend alarm
Ambulance, brandweer en politie  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 112

Niet-spoedeisend alarm
Ambulance  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  (055) 360 01 89
Brandweer, www.brandweer.nl  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  (055) 548 35 60
Politie, www.geenspoedwelpolitie.nl  . . . . . . . . .0900 8844 (€ 0,14 p/min)
Gelre Ziekenhuis  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  (055) 581 81 81

Gezondheidsdienst
GGD Gelre-IJssel, www.ggdgelre-ijssel.nl  . . . . . . . . . .  (088) 443 30 00
Huisartsenpost  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  0900 600 90 00

Hulpdiensten
SOS  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  (055) 541 54 15
Stimenz, Brinklaan 268, 7311 JD  Apeldoorn  . . . . . . . .  (088) 784 64 64
Stichting De Kap (vrijwilligers en mantelzorgers)  . . . . .  (055) 529 55 20

Lokaal totaal informatienummer
Nummerinformatie  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  1820 (€ 0,60 p/min)
Waar u zich ook bevindt  . . . . . . . . . . . . . . .  0900 1889 (€1,30 per gesprek)

Advies-, meld- en steunpunten
Discriminatie  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .(088) 784 64 64
Veilig Thuis, www.huiselijkgeweld.nl  . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  0800 2000 
Loverboys/Jeugdprostitutie  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  0900 500 70 70 
 www.bewareofloverboys.nl

Bureau Buurtbemiddeling gemeente Apeldoorn
 Postbus 884, 7301 BC  Apeldoorn, info@buurtbemiddeling.nu, 
 www.buurtbemiddeling.nl  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  (088) 784 64 64

Het Verenigingsburo (voor vrijwilligers, verenigingen,  
 stichtingen en clubs)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  (055) 527 05 81

Dierenambulance  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 0900 999 19 99 (€ 0,45 p/min)

Gemeente Apeldoorn
Algemeen, w.o. Buitenlijn, www.apeldoorn.nl  . . . . . . . . . . . . . . .  14 055

Politie Noord- en Oost-Gelderland
Politie nodig? Bel 0900-8844   De politie wil weten wat er leeft en speelt in 
uw wijk. Daarom steken agenten dagelijks hun voelhoorns uit. Zij zijn zichtbaar 
aanwezig, praten met mensen, controleren, reageren op meldingen, bekeuren 
overtreders en houden nieuwe ontwikkelingen in de gaten. Politieagenten 
gaan dus zoveel mogelijk ‘de straat’ op. Dat wil niet zeggen dat de telefonische 
opvang van meldingen en vragen minder belangrijk is. Sinds enkele jaren 
kennen we daarom het servicenummer 0900-8844.

Geen spoed, wel politie?   Een verloren portemonnee, de vernieling van een 
autospiegel of een vraag om preventieadvies valt niet onder spoed. In dit 
soort gevallen belt u het algemene politienummer: 0900-8844. U krijgt snel en 
vakkundig een antwoord. In bijzondere gevallen wordt u doorverbonden met 
het betreffende politieteam of bijvoorbeeld uw wijkagent. Het nummer 0900-
8844 belt u ook als u een afspraak wilt maken voor het doen van een aangifte.

1-1-2 bij spoed   Als u de politie dringend nodig heeft, belt u 112. Het kan dan 
bijvoorbeeld gaan om een ernstig ongeluk, het betrappen van een inbreker  
of dief op heterdaad, geweld, een overval of andere ernstige delicten. Uw 
telefoontje komt direct binnen op de politiemeldkamer. Die zorgt ervoor dat  
zo snel mogelijk politie naar u toekomt.

Aangifte doen / openingstijden   Het Hoofdbureau van Politie is geopend van 
maandag t/m vrijdag van 08.00 tot 17.00 uur. Buiten deze tijden kunt u alleen op 
afspraak terecht. Voor het doen van aangifte kunt u (alleen op afspraak) terecht 
op ons bureau aan de Vosselmanstraat, geopend op maandag t/m vrijdag van 
13.00 tot 21.00 uur en op zaterdag van 09.00 tot 17.00 uur. Afspraken kunt u 
maken via 0900-8844. U kunt ook aangifte doen via internet. Kijk hiervoor op 
www.politie.nl of vraag de flyer op het politiebureau.

Meld Misdaad Anoniem   Het nummer 0800-7000 is een landelijk nummer waar 
u anoniem een melding van een ernstig misdrijf kunt doen. Dan kunt u denken 
aan moord- en doodslag, geweld op straat, overvallen, beroving, autodiefstal  
of drugshandel. Meer hierover kunt u lezen op het internet:  
www.meldmisdaadanoniem.nl

Belangrijke websites
www.amberalertnederland.nl  •  www.burgernet.nl 

www.mijnkindonline.nl  •  www.politiekeurmerk.nl  •  www.politiewijzer.nl 
www.risicokaart.nl  •  www.slachtofferhulp.nl
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Van de bestuurstafel
Welkom lezers van dit wijkblad, welkom (nieuwe) 
bewoners van deze wijk, welkom leden van de 
vereniging Wijkraad Centrum. Het zou mooi zijn als 
u zowel lezer, als bewoner, als lid van de vereniging 
Wijkraad Centrum zou zijn. Onze dienstverlening is 
beschikbaar voor alle bewoners van het centrum, 
maar door lid te worden maakt u duidelijk dat u 
onze activiteiten steunt. Mocht u nog geen lid zijn; 
denk er eens over na en vul de gegevens in op onze 
website.

Het zomerreces ligt achter ons
Afscheid genomen van een ervaren en gerespecteerde 
bestuurder. Gesprekken gevoerd met de gemeente-
raad over het nieuwe Evenementenbeleid. Gesprekken 
gevoerd met de gemeenteraad over de nieuwe 
Verkeersvisie. Gesprekken gevoerd over de te 
ontwikkelen Marktvisie. Gesprekken over de huisvesting 
van statushouders. Gesprekken met de lokale omroep 
en ook met de Stentor. Aanzet gegeven tot de vorming 
van Taakgroepen. De bestaande verenigingsstatuten 
tegen het licht gehouden.
Zomaar een greep uit activiteiten waar zowel bestuurs-
leden als buurtcommissieleden van onze vereniging bij 
betrokken waren. Wat betekent reces ook al weer?

Waar bemoeit de Wijkraad Centrum zich  
(niet) mee?
Zoveel mensen, zoveel meningen. Elk maatschappelijk 
onderwerp heeft voor- en tegenstanders. Wat dat 
betreft zou de wijkraad in de verleiding kunnen komen 
zich overal mee te bemoeien want er zijn altijd wel 
mensen die ergens ‘iets’ van vinden.
Het is dus van belang je als vereniging bezig te houden 
met zaken overeenkomstig de verenigingsstatuten en 
hetgeen is opgenomen in de Verordening Dorps- en 
Wijkraden (zie pagina 4 van deze verordening op de 
website wijkraadapeldoorncentrum.nl). De vereniging 
Wijkraad Centrum is in ieder geval geen sociaal/
maatschappelijke handhaver.
 
Helemaal niets doen is er niet bij als je een functie 
vervult bij vereniging Wijkraad Centrum, in een gebied 
met meer dan 6.500 bewoners. Als actieve, veelal 
oudere, vrijwilliger lever je iets in van je individualisme. 
Je hebt rekening te houden met de vereniging, andere 
vrijwilligers, organisaties en bewoners. Het gaat niet 
per se om het belang van een individueel bestuurslid 
of buurtcommissielid. Dat is niet altijd makkelijk en dan 
lijkt de status van de vereniging soms te schuren met je 
persoonlijke vrijheid.
Als bestuur weten we dat maar al te goed. Ook de 
bestuursleden zijn vrijwilligers die afstand doen 
van een deel van hun individualisme. Naast het 
behartigen van de bewonersbelangen hebben zij 
ook verantwoordelijkheden op zich genomen om 
de vereniging draaiende te houden. Een vereniging 
die verder gaat dan de optelsom van zeven buurt-
commissies.
Als de verenigingsstatus teveel schuurt dan moet je  
iets anders gaan doen, waar je geen rekening met 
anderen hoeft te houden.

De wijkraad is niet 
de bewaker van de 
lokale democratie, 
want daar zijn de 
gekozen, politieke 
volksvertegen-
woordigers voor. De 
afgelopen jaren zijn 
vele initiatieven de 
revue gepasseerd. 
De ene met meer, de 
ander met minder 
succes. Sla de laatste wijkbladen er nog maar eens op na.
Als mensen iets niet aanstaat dan is het risico aanwezig 
om zoiets tot grote proporties op te blazen. Er wordt 
dan niet stilgestaan bij hetgeen er feitelijk aan de hand 
is, maar het gevoel voert de boventoon en de ratio is 
soms ver te zoeken.
Gewaakt moet worden voor veelvuldige herhaling, voor 
toenemend stemvolume met het idee om zo het gelijk 
te halen. Deze wijze van optreden is te vergelijken met 
een doorlopend achtergrondgeluid. Mensen horen 
het niet meer. Ze zien je niet meer. Je wordt niet meer 
serieus genomen.
Het gaat wel om vasthoudendheid. Objectieve en 
toetsbare argumenten. Keuze voor de juiste en 
aangewezen momenten, plaats en communicatiewijze. 
Dat alles met respect voor de gesprekspartner en 
bewust van de verenigingsverantwoordelijkheden.

Als wijkraad houden wij ons (on)gevraagd bezig met 
uitvoering van beleid dat het welzijn en de gezondheid 
van de centrumbewoners negatief beïnvloed of kan 
beïnvloeden. Denk bijvoorbeeld aan de luchtkwaliteit 
in relatie tot emissievrij openbaar vervoer, met name 
bussen. Denk ook aan het evenementenbeleid en 
dan met name de geluids- en trillingenhinder in de 
woningen, de decibellen (en dan met name de lage 
tonen). Rond dergelijke onderwerpen is veel te doen.
Verrichten van metingen, zowel luchtkwaliteit als 
geluidswaarden. Napluizen van documentatie over 
deze materie. Voeren van gesprekken met bewoners, 
deskundigen ambtenaren en politici. Er zijn weinig 
onderwerpen die even geregeld kunnen worden.

Op 7 juli 2016 werd er tijdens één Politieke Markt  
over drie relevante onderwerpen gesproken:
1. De Verkeersvisie tot 2030, inclusief OV.
2. Het Evenementenbeleid met bijbehorende 

geluidsmetingen achter de gevel.
3. De positie van de dorps- en wijkraden.

Als wijkraad houden wij ons ongevraagd bezig met 
scheef liggende tegels en graffiti. Om maar eens 
compleet andere voorbeelden te noemen.

1.  De gemeenteraad heeft bij de vaststelling van de 
Verkeersvisie, de uitstoot van gassen door met name 
OV-bussen belangrijk genoeg gevonden om bij de 
nieuwe concessie in te zetten op emissievrije bussen.
Als Apeldoorn niet oppast, houden wij ongewenste 
uitstoot tot 2030. Wij laten dit onderwerp niet los. Dat 
geldt ook het sluipverkeer en snelheidsduivels en de 
ogenschijnlijk duidelijke parkeerparagraaf.
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Veel bewoners worden overgelaten aan commerciële 
verhuurders van parkeerplaatsen en betalen daar-
door onnodig veel geld. De voor hen bestemde 
parkeerterreinen zijn door (eerdere) eigenaren aan  
het bewonersgebruik onttrokken zodat zij hogere 
winsten konden boeken. De gemeente zou hier meer 
kunnen betekenen.

2.  Ons gesprek met de raad over geluidsnormen voor 
evenementen heeft in ieder geval opgeleverd dat er 
ook binnenshuis is gemeten tijdens Summerloverz.  
Die resultaten zullen invloed hebben op de toegestane 
volumes op verschillende locaties. De invloed van de 
lage tonen (db(C)) zal nadrukkelijk zichtbaar gemaakt 
worden.

3.  Het lijkt de wens van de Apeldoornse politiek om 
de dorps- en wijkraden steeds verder van beleids- en 
planvorming te houden. De formele inbreng wordt 

daarmee teruggebracht tot bijna 0 (nul). Heel vreemd 
als je je bedenkt dat de Wijkraad Apeldoorn Centrum 
doorlopend met politiek en ambtenaren in gesprek 
is over allerlei grote en kleine onderwerpen. Dat zijn 
onderwerpen die blijkbaar niet eigener beweging 
worden opgepakt door politiek en ambtenaren.

Als wijkraad houden wij ons gevraagd bezig met 
persoonlijke klachten of klachten van kleine groepen 
bewoners. Er wordt altijd eerst besproken wat er aan de 
hand is. In dat gesprek wordt een inschatting gemaakt 
van hetgeen er aan de hand is. Gaat het uitsluitend om 
gevoel of zijn er ook objectief toetsbare zaken aan de 
hand. Vervolgens wordt gevraagd wat de klager er zelf 
aan heeft gedaan. Misschien kan daar eerst nog een 
weg bewandeld worden. Als die weg bewandeld is, 
gaat de buurtcommissie of het bestuur van de wijkraad 
met de klacht aan de slag.

Er zijn wel onderwerpen die even geregeld kunnen 
worden. Dan gaat het veelal over onregelmatigheden in 
de openbare ruimte zoals een moeilijk-/onbegaanbare 
stoep. Straatverlichting die storingsgevoelig is. Eigenlijk 
gaat het dan ook over onderwerpen die regelmatig te 
lezen zijn bij Buurtberichten.
Mocht het ondanks deze voorbeelden en de eerdere 
wijkbladen nog niet duidelijk zijn waar de Wijkraad 
Centrum voor staat, neem dan gerust eens contact op 
met een bestuurslid.

Misschien wordt het tijd om de positie van de lokale 
politieke partijen te heroverwegen. Waar wortelen zij 
in de Apeldoornse samenleving?

Uw buurt, uw zorg
door Perry Bakker

De vakantieperiode is weer achter de rug. Nu ik dat zo 
opschrijf, klinkt dat bijna als een opluchting. Dat is het 
zeker niet, maar het is ook weer fijn om in Apeldoorn te 
zijn en te genieten van alles wat onze eigen omgeving 
biedt. Heerlijk wandelen in de natuur en voldoende 
activiteiten en evenementen om van te genieten.

Ik snap wel dat veel Nederlanders hun vakantie op de 
Veluwe doorbrengen. Eén van mijn favoriete plekken 
is het cultuurplein tussen Coda en Gigant, waar tijdens 
de zomervakantie op zondagmiddag de ‘Stadsoase’ 
is. Een prima plek om mensen te ontmoeten en je 
te laten verrassen met optredens van muzikanten en 
straatartiesten en waar ruimte is voor mensen die iets 
bijzonders te bieden hebben. Aan het eind van de 
middag wordt afgesloten met de ‘bring-your-own-
BBQ’, waar je je eigen meegebrachte vlees op de daar 
opgestelde barbecues kan roosteren.
Sinds kort heb ik ook weer een fiets. Ik was waarschijnlijk 
de laatste Nederlander zonder fiets. Ook op de fiets 
ontdek ik weer nieuwe plekken, waar ik normaal nooit 
kwam. Maar genoeg over mijzelf.

In de vorige editie van ’t Stadsmidden hebben we een 
oproep gedaan om ons te informeren over bijzondere 
plekken die u op uw vakantie tegen bent gekomen, mits 
u natuurlijk in de gelegenheid bent geweest om op 
vakantie te gaan. Plekken waarbij u dacht: “dat zou toch 
mooi zijn als we dat in Apeldoorn ook zouden hebben.” 
Helaas hebben we tot nu toe pas één inzending gehad. 
Dat kan een paar dingen betekenen. Het zou zo kunnen 
zijn dat bij het schrijven van dit artikel nog niet iedereen 
terug is van vakantie. Een andere verklaring is dat u 
niets bijzonders bent tegengekomen. Wat ook mogelijk 
is, is dat u Apeldoorn al zo mooi vindt, dat er niets toe 
te voegen valt. Maar het kan ook zo zijn dat u de laatste 
’t Stadsmidden bij de oude kranten hebt gedaan en 
het e-mailadres kwijt bent. Dan bij deze nogmaals: 
redactie@wijkraadapeldoorncentrum.nl

De ‘Stadsoase’ tussen Coda en Gigant

Om uw fantasie toch even te prikkelen wil ik u graag 
toch nog een voorbeeld geven van een bijzondere 
plek, die mij tijdens de vakantie opviel in Sarlat-La-
Caneda in de Dordogne. Een mooie tussenstop op de 
weg terug naar huis. Vanaf een terrasje had ik uitzicht 
op een parkje waar een glazen vitrine was opgesteld. 
Regelmatig zag ik mensen, zowel jong als oud, er iets 
instoppen en er al dan niet ook weer wat uithalen. Toch 
maar even kijken wat dat was. Het bleek een Boîte à Lire 
te zijn. Vrij vertaald een ‘leesdoos’.
Er lagen boeken en tijdschriften in, die op deze manier 
werden gerecycled. Je was vrij om er een boek of 
tijdschrift uit te halen, of er eentje in te stoppen. Een 
mooi initiatief leek mij, maar ik vroeg mij tegelijkertijd af 
of vandalen daar geen rare dingen mee zouden kunnen 
doen. Ik ken mijn Apeldoornse pappenheimers wel een 
beetje. Terug op het terras probeerde ik dan ook in mijn 
niet al te beste ‘vakantiefrans’ aan de ober te vragen of 
er geen rare dingen gebeurden met deze ‘leesdoos’. 
Dat bleek de afgelopen drie jaar niet het geval te zijn 
geweest.

Nu weet ik niet of een dergelijke 
‘leesdoos’ in Apeldoorn al bestaat. 
Mocht het zo zijn, laat het ons 
dan weten. Vervolgens de vraag 
of er in het centrum behoefte is 
aan een dergelijke ‘leesdoos’. 
Ook dan kan dit worden gemeld 
en gaan we in overleg met 
buurtcommissies en omringende 
bewoners kijken of daar draagvlak 
voor is. U kunt daarvoor het 
eerder vermelde e-mailadres 
gebruiken.

Graag vernemen wij uw reacties. 
Leuke ideeën en of de behoefte 
aan/of ervaringen met een 
‘leesdoos’.

De ‘leesdoos’ in Boîte à Lire
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• Mantels • Bodywarmers • Voeringen • 
• Hoeden • Mutsen • Accessoires • Maatwerk • 
• Modernisering • Reparaties • 
• Bontreiniging (furcleanen) • 
• Bontbewaring (Mei t/m Oktober) •

Reparaties en omwerkingen worden vrijblijvend 
getaxeerd en eventueel vakkundig verzorgd. 
Specialiteit: uitgelaten nertsmantels naturel en 
nertsmantels velours (gerupft / plucked).

Lammy (lamsvacht) Mantels & Jassen
Immer aanwezig mooie grote collectie lammycoats 
(lamsvacht), mantels en jassen. U weet wel leer/ 
suède buiten en vacht van binnen. Een jas, zeer licht 
in gewicht en draagbaar van ongeveer eind Oktober 
t/m April. Zeer functioneel dus… uitstekend geschikt 
óók voor de mildere winter. Zowel dames als heren 
collectie van zeer kleine tot heel grote maten en in 
diverse tinten.

Hoofdstraat 168, 7311 BC Apeldoorn
(055) 521 80 94
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Specialiteit: uitgelaten nertsmantels naturel en nertsmantels ve-
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Lammy
Immer aanwezig mooie grote collectie lammycoats (lamsvacht), 
mantels en jassen. U weet wel leer/suéde buiten en vacht van 
binnen. Een jas, zeer licht in gewicht en draagbaar van ongeveer 
eind Oktober t/m April. Zeer functioneel dus... uitstekend geschikt 
óók voor de mildere winter. Zowel dames als heren collectie van 
zeer kleine tot heel grote maten en in diverse tinten.

Reparaties en onwerkingen worden vrijblijvend getaxeerd en even-

binnen. Een jas, zeer licht in gewicht en draagbaar van ongeveer 
eind Oktober t/m April. Zeer functioneel dus... uitstekend geschikt 
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Wij(k)contact, voor de buurt en door de buurt
In juni hebben we afscheid genomen van het 
Leger des Heils-gebouw en gingen we de zomer in 
zonder een andere plek voor onze bijeenkomsten. 
Deze zomer zijn de wandel- en filmclub gewoon 
doorgegaan, met dank aan Trees en Els Muijzer.

Vervolgens zijn er allerlei lijntjes uitgezet om de voor 
velen dierbare bijeenkomsten voort te zetten. Echter 
om voor twee dagdelen per maand een vaste locatie 
te vinden bleek niet te lukken. Uiteindelijk is er een 
aantal leden van de initiatiefgroep gaan kijken bij het 
gebouw Tot2021. De wijkraad heeft hier zijn werkplek 
én er is de mogelijkheid om gebruik te maken van een 
grote ruimte, genaamd ‘Hangout’. Deze ruimte is uiterst 
geschikt voor het houden van lezingen/workshops en 
dergelijke. We kunnen de bijeenkomsten ook nog eens 
plannen op de vrijdag- en zondagmiddagen. Om in 
plaats van woensdagavond de zondagmiddag te gaan 
doen is omdat hier meer behoefte aan bleek te zijn.

Bij het verschijnen van deze editie van ‘t Stadsmidden is 
het wij(k)contact alweer gestart. 
Hier is dan al bekendheid aan gegeven via de website 
www.wijkraadapeldoorncentrum.nl en door middel 
van flyers en mailing. We willen de wijkraad bedanken 
voor de bemiddeling, zodat we nu de mogelijkheid 
hebben de bijeenkomsten in het gebouw Tot2021 op 
de hoek Molenstraat/Stationsstraat voort te zetten. 
Eind van het jaar zullen we met onze stadsdeelmanager 
José Cvetanovic om de tafel gaan zitten om het wij(k)
contact te evalueren en hoe we financieel dit initiatief 
kunnen gaan voortzetten.

Wilt u meer weten over de gang van zaken? Kom langs, 
bel of mail ons. In elk geval is iedereen hartelijk welkom 
op onze volgende bijeenkomsten aan de Molenstraat-
Centrum 1:
• zondag 2 oktober
• vrijdag 14 oktober
• zondag 30 oktober
• vrijdag 11 november
• zondag 27 november
• vrijdag 9 december
• zondag 18 december (onder voorbehoud)

De genoemde bijeenkomsten worden gehouden  
van 14.00 tot 16.00 uur. Dit is een initiatief van  
BC Midden en Oost, maar ook andere bewoners  
van het centrum zijn van harte welkom.

Namens de initiatiefgroep Wij(k)contact:

Astrid Boekel, Anneke Breuker, Christa ten Dam,  
Corrie Zevenhuizen, Els Muijzer, Janny Smink,  
Lara Kassenaar, Pieter Barth Hensens en Willy Mulderij.

Voor informatie over het wij(k)contact kunt u ons  
mailen of bellen:
• Astrid Boekel: 

boekelastrid4.AB@gmail.com / 06 29 59 23 06
• Els Muijzer:  

elsmuijzer@hetnet.nl / (055) 521 73 41
• Willy Mulderij:  

willy.pieter@planet.nl / 06 41 28 56 97

In gesprek met stadsdeelmanager José Cvetanovic
Waar is het gras groener?

Velen van u zullen, net zoals 
ik, genoten hebben van een 
vakantie buiten Apeldoorn. 
Dat levert mij altijd weer 
veel vragen en inzichten op, 
waarvan ik er hier een aantal 
met u wil delen.

Dit jaar was ik in Griekenland 
en daar viel mij op dat het 

slordig en ongeorganiseerd ogende systeem van 
grote afvalcontainers op straat in de buurt, waarin 
iedereen op elk gewenst moment zijn afvalzakjes gooit, 
behoorlijk goed werkte. In ieder geval stukken beter 
dan jaren geleden. Er werd op dagelijkse basis geleegd 
(ook op zondag inderdaad) en nergens werd het een 
grote puinhoop. Sowieso was er een aardige slag 
geslagen op het gebied van afvalverwerking: ik zag 
steeds meer initiatieven om afval te scheiden. Nu kom ik 
ook nog al eens in Belgrado, de hoofdstad van Servië, 
en daar wordt de afvalscheiding, net als in Nederland, 
door de inwoners zelf gedaan. Echter, wel op een 
totaal andere manier. Namelijk pas nadat het afval is 
weggegooid ... . Er komen mensen langs met karretjes 
om papier en karton uit de containers te halen, mensen 
die er de etensresten of draagbare kleding uithalen en 
mensen die andere verkoopbare spullen zoeken. Als 
resultaat hiervan is hetgeen in de containers achterblijft 
vergelijkbaar met wat er bij ons in de container voor het 
restafval gaat. Slechter of beter? U zegt het maar.

Een ander onderwerp dat mij intrigeert is het openbare 
groen. In sommige landen of steden tref je weinig tot 
geen bomen of parken aan; met andere woorden ze 
tot in de puntjes vertroeteld. Met name in Japan trof 
ik bijvoorbeeld legio voorbeelden aan van stokoude 
bomen die aan alle kanten worden ondersteund 
om omvallen te voorkomen. Soms worden er hele 
wegen voor aangepast of omgelegd om een enkele 
boom te laten staan. Ik vraag mij af hoe men daar 
zou zijn omgegaan met de grote bomen, die tot voor 
enkele jaren geleden bij ons aan beide kanten van de 
Regentesselaan stonden.
Boombunkers (grote ondergrondse ‘bakken’ die zorgen 
dat bomen voldoende ruimte hebben om te groeien en 
gezond te blijven), dat is er ook zo een. In Apeldoorn 
een ingeburgerd verschijnsel; in andere landen en 
steden niet gebruikt en misschien wel niet bekend. Is 
dat nou goed of slecht?

Al enkele jaren regel ik ons verblijf in het buitenland 
via Airbnb, een online ‘markplaats’ voor verhuur van 
privé-accommodaties. Hierdoor kom je bij mensen 
thuis en krijg je een aardig beeld van hoe men in een 
bepaald land woont. Leuk om je zo te realiseren dat ons 
‘standaard huis’ (woonkamer en keuken beneden, hal 
achter de voordeur, boven badkamer en slaapkamers) 
vaak behoorlijk anders is dan hoe men elders woont. 
Niet alleen qua indeling maar ook qua omvang, 
inrichting, tuin etc. In Tokio zag ik veel bouwplaatsen 
in woonwijken. Navraag bij onze gastheer leerde mij 
dat in Tokio door vermogende eigenaren veelal weinig 
aan onderhoud en renovatie wordt gedaan, maar het 
uitgangspunt is dat een huis na ongeveer 35 jaar op is, 
wordt gesloopt en nieuw gebouwd. Tja.
En dan de zorg. Mijn moeder was deze vakantie 
gevallen en had haar heup gebroken. Vervolgens 
revalideerde ze in het gebouw Winkewijert naast 
Randerode. Een gloednieuw revalidatiecentrum. Na 
de eerste dagen, waarin ze volgens mij alleen maar 
blij was om weer te kunnen gaan revalideren, kwamen 
toch de eerste kritische kanttekeningen: er was wel erg 
weinig personeel, niet altijd werden alle spullen voor 
het douchen netjes klaargelegd, mensen belden soms 
om naar het toilet te kunnen gaan en moesten dan drie 
kwartier wachten etc. Toen ik haar bezocht met mijn 
Servische zwager en schoonzus, die zelf in een rolstoel 
zit, keken zij echter hun ogen uit en hadden ze het liefst 
van alle ruimtes foto’s gemaakt. Zó sterk week dit in 
positieve zin af van hetgeen mijn schoonzus tijdens haar 
revalidatie die bijna een jaar had geduurd, in Servië had 
ervaren. Zijn wij dan verwend en ondankbaar of kan en 
moet het inderdaad nog beter?

Wat mij ook stof tot nadenken gaf, was de constatering 
dat het hele prikbord in Winkewijert vol stond 
met vacatures. Niet alleen voor gediplomeerde 
verpleegkundigen, maar ook voor mensen voor de 
huishoudelijke dienst en voor vrijwilligers. Ik vraag 
mij dan altijd af hoe het kan dat er zoveel mensen zijn 
die ontzettend graag willen werken en toch zoveel 
vacatures in functies die lang niet altijd een zware 
opleiding lijken ter vereisen. Komen vraag en aanbod 
niet bij elkaar? Willen of kunnen mensen dit werk niet 
(en waarom wordt er dan geen opleiding opgezet)? Of 
selecteert de werkgever te sterk?

Veel vragen kennen (voor mij) geen antwoorden, maar 
het zorgt er in ieder geval voor dat ik mij weer realiseer 
dat wij het hier met elkaar goed hebben.

Tot ziens in de binnenstad!
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Slijterij René Wij bezorgen gratis in 
Apeldoorn.

Het adres voor alle 
dranken en wijnen.

Brinklaan 5  •  7311 LA  Apeldoorn  •  Tel. (055) 578 92 18

Kennismaking met ... Suzanne Valk
door Gerrit Altena

Suzanne Valk werkt, als al eerder kort genoemd 
in ’t Stadsmidden, sinds ongeveer een half jaar bij 
Stimenz als buurtregisseur Centrum en is daarnaast 
ook projectleider ‘Haven-park’ en verenigings-
ondersteuner Sport en Bewegen. Zij is dus voor wat 
betreft onze wijk een zeer bezige bij.

Zij is 44 jaren jong en heeft bij elkaar nu 24 jaar in 
Apeldoorn gewoond met een kleine onderbreking. 
Haar opleiding was vooral gericht op agogisch werken, 
jeugdwelzijn, PABO en haptonomie. De afgelopen 
acht jaar heeft Suzanne zich in Apeldoorn vooral 
beziggehouden met het realiseren van een aantal 
ontmoetingsplekken, zoals bijvoorbeeld in het Centrum 
Ontmoet en Co en op dit moment ook het huisje in het 
Havenpark met de ernaast liggende moestuin.

Haar aanpak met betrekking tot het centrum is ook 
gebaseerd op haar visie van het met elkaar verbinden 
van mensen in de straten en straatjes in onze wijk. Ook 
daar zijn veel alleenstaanden. Haar eerste actie sinds 
haar aantreden als buurtregisseur was het samen met 
meerdere partners beleggen van een netwerkbijeenkomst 
voor vrijwilligers en ook werkers die in loondienst of als 
zelfstandige beroepsbeoefenaar betrokken zijn op het 
maatschappelijk vlak. Deze eerste bijeenkomst vond 
plaats in de Ayup Sultan moskee aan de Molendwarsstraat 
en deze bijeenkomst werd door zo’n 70 betrokkenen 
bijgewoond. Tijdens deze bijeenkomst werden een 
aantal goede samenwerkingsverbindingen geïnitieerd 
en de volgende netwerkbijeenkomst wordt door de 
ontmoetingsplekken in het centrum georganiseerd.

Min of meer herhaald uit een al eerder geplaatst 
interview met haar voorganger, Jan van Eijk, heeft 
de positionering en inzet van Stimenz te maken met 
de veranderde verantwoordelijkheid voor zorg en 
ondersteuning, waarvoor de gemeenten nu veel meer 
dan vroeger verantwoordelijk zijn. Inmiddels hebben 
wij op basis daarvan in alle stadsdelen een ‘sociaal 
wijkteam’ en een welzijnsnetwerk. Het welzijnswerk richt 
zich speciaal op mensen waar sprake is van het zich 
hebben opgestapeld van problemen zoals schulden, 
werkloosheid, verslaving, problemen rond opvoeding, 
gezondheid en wonen.

De buurtregisseur 
verricht hierin een 
verbindende en 
initiërende functie en zal 
u graag ondersteunen 
en/of de weg wijzen 
als u samen met uw 
buren initiatieven wilt 
ondernemen om de 
buurt leuker en veiliger 
te maken.

Hierop nog even 
voortbordurend vroeg 
ik hoe zij aankijkt 
tegen het organiseren 
van wat grotere 
evenementen voor 
wijk- en buurtbewoners 
als ontmoetings- en 
kennismakings-
mogelijkheid, zoals bijvoorbeeld op het Leienplein en 
dan in samenwerking ook met ondernemers. Zij vindt 
dat een zeer goede suggestie waar wij dan ook nog 
nader op terug willen komen.

In haar rol als projectleider ‘Havenpark’ beleeft zij 
een heel erg goed samenwerkingsverband, veel 
enthousiasme en doorzettingsvermogen met de 
samenwerkingspartners, waaronder de wijkraad.
Zoals ook vermeld in het buurtnieuws van Zuid-
Oost is het huisje ‘Havenpark’ vanaf eind september 
open voor koffie, gezelligheid, gesprek en ook 
activiteiten. Elke woensdagmiddag wordt er verse soep 
geserveerd, gemaakt van groente en kruiden uit de 
aangrenzende moestuin. Iedereen is welkom om op de 
woensdagmorgen mee te helpen aan het onderhoud 
van deze tuin.

Suzanne is direct bereikbaar via het e-mailadres:  
s.valk@stimenz.nl. Het telefoonnummer van Stimenz 
vindt u op de tweede pagina van dit blad. 
Met betrekking tot de diverse ontmoetingsplaatsen 
verwijst Suzanne graag naar de website:  
www.ontmoetelkaarinapeldoorn.nl

Evenementenbeleid 
      (vervolg van pagina 1)
Want er wonen nu eenmaal ook mensen in Apeldoorn 
en die kunnen overlast ervaren als er opeens een 
festivalterrein voor hun huis wordt opgetuigd. Vooral 
het stadscentrum is de laatste jaren ‘hot spot’ van allerlei 
nieuwe evenementen. Wijkraad Centrum houdt een 
stevige vinger aan de pols en is namens de bewoners 
van het stadscentrum spreekbuis richting de gemeente. 
“Want het gaat niet alleen om organisatoren van 
evenementen, maar ook om bewoners”, zegt voorzitter 
Bert de Groot van de wijkraad. “Voor de buitenwacht lijkt 
het al snel alsof mensen die klagen over geluidsoverlast 
bij een evenement vooral zeikerds zijn. Maar dat is niet 
zo. Iedereen kan er namelijk last van hebben.”

De wijkraad benadrukt op haar website dat er 
voor binnenstadbewoners niet zoiets bestaat als 
‘eenmalige evenementen’. Voor hen voelt het als een 
aaneenschakeling van evenementen en dus ook de 
randverschijnselen die daarbij horen. Geluidsoverlast 
staat vaak bovenaan de lijst van ervaren overlast. “Die 
moet onder de 45 decibel (dB) blijven”, aldus De Groot. 
“Dat is namelijk het aantal waarbij je nog een gewoon 
gesprek kunt voeren. Gaat geluid daarboven, dan moet 
je zelf dus al harder gaan praten of zelfs schreeuwen 
om jezelf verstaanbaar te maken. Dat is niet wenselijk.”

Wijkraad Centrum heeft dan ook een speerpunt gemaakt 
van geluidsmetingen. Op verschillende locaties en tijdens 
evenementen zoals Summerloverz heeft de gemeente 
die metingen intussen ook uitgevoerd. Bij vier woningen 
werd zowel binnen als buiten gemeten. Volgens De Groot 
‘vertrok’ tijdens Summerloverz niet minder dan 100 dB 
vanaf het hoofdpodium. Een aantal dat nog afzwakte 
voordat het de huiskamers van binnenstadbewoners 
binnenkwam, maar desalniettemin een significant getal. 
Uitgangspunt is: veel hinder bij 35 tot 40 dB (A), ernstige 
hinder bij 40 tot 50 dB (A) en zeer ernstige tot onduldbare 
hinder boven de 50 dB (A). Uit metingen blijkt dat 
de laagste waarde van 36 dB (A) werd gemeten in 
een woning aan de Griftstraat en de hoogste van 
55dB (A) in een woning aan de Stationsstraat. In 
meerdere gevallen werden de (wenselijke) maxima 
overschreden. De waarden van de lage tonen, de dB 
(C), liggen nog beduidend hoger dat die van de dB 
(A).De wijkraad pleit voor maximale waarden van 40 
dB (A) en dB (C) binnen de woning en wil hierover dan 
ook goede afspraken maken met de gemeente. Die het 
er overigens net als de wijkraad mee eens is dat bepaalde 
(gemeten) waarden niet wenselijk zijn.

De Groot: “Het gaat om twee dingen die geregeld 
moeten worden: de geluidsnorm en de handhaving 
daarvan. De norm kun je vastleggen, de handhaving laat 
regelmatig te wensen over. Vaak hebben bewoners geen 
idee bij wie ze terecht kunnen als ze (geluids)overlast 
ervaren. De organisatie is dan niet bereikbaar, de politie 
kan weinig doen. Wijkraad en gemeente proberen in die 
kwestie toenadering tot elkaar te vinden.”

Paul Orth woont al 42 jaar in het stadscentrum (Grift-
straat) en zag in die vier decennia veel veranderen. Het 
werd drukker in de binnenstad met meer woningen, 

meer bewoners en dus ook meer toeloop van mensen. 
Hij is ook één van de binnenstadbewoners die zijn 
huis open stelde voor geluidsmetingen. “Sommige 
klachten spelen al jaren”, weet hij. “Er zijn tegenwoordig 
bijvoorbeeld meer evenementen op het Marktplein 
dan vroeger. En er komt steeds meer bij. Waarom die 
lasten niet over de hele gemeente verdelen? Al zijn 
sommige evenementen best leuk, zoals een opera op 
het Marktplein. Dance-evenementen brengen vaak het 
meeste geluid met zich mee.”

Projectmedewerker Ernst Jan Peters en senior 
beleidsadviseur Martijn Groot Nibbelink leggen de 
standpunten uit van de gemeente Apeldoorn inzake het 
Evenementenbeleid. “Apeldoorn wil een aantrekkelijke 
stad zijn voor bedrijven, maar ook voor mensen die 
in de omgeving kamperen en hier hun geld uitgeven. 
De evenementen die hier plaatsvinden, moeten bij 
Apeldoorn passen”, aldus Groot Nibbelink. “Wat je 
nu ziet is dat in Apeldoorn veel ‘lokale’ evenementen 
plaatsvinden, vooral bedoeld voor Apeldoorners zelf, 
en weinig grotere. Een voorbeeld is de viering van 
Koningsdag die steeds meer voor gezinnen is.” Groot 
Nibbelink verduidelijkt het doel van de locatieprofielen. 
“Voor organisatoren is het fijn om de locaties te 
kennen waar ze in Apeldoorn terecht kunnen voor 
een evenement. Maar ook voor de bewoners is die 
wetenschap prettig. We zoeken naar een juiste balans 
tussen leefbaarheid en levendigheid.”

De locatieprofielen sluiten daarbij aan. Ze voorzien 
volgens de gemeente namelijk in een concreet 
overzicht van wat er op elke locatie mogelijk is qua 
parkeervoorzieningen, geluidsnormering, veiligheid 
enzovoorts. Peters benadrukt dat in de samenstelling 
van de profielen nadrukkelijk contact is gezocht met 
de wijkraad. “Zij zijn namens de bewoners betrokken 
geweest bij het voortraject en zitten er wat dat betreft 
bovenop. De wijkraad weet wat er in de buurten speelt 
en ziet veel details. Samen proberen we tot een zo 
goed mogelijk concept te komen, dat we vervolgens 
in september aan het college van B & W kunnen 
voorleggen.” Volgens Groot Nibbelink heeft 90 tot 95 
procent van klachten en kritiek betrekking op geluid. 
“Daarom de geluidsmetingen.”

Kijk op www.wijkraadapeldoorncentrum.nl/
evenementen voor de volledige onderzoeksresultaten 
en de visie van de wijkraad op het Evenementenbeleid, 
de locatieprofielen en de geluidsmetingen.



10 11

WWW.CITYSIDE-APARTMENTS.COM

WAAR WIL
JIJ WONEN?

Buurtberichten
Oost
De herinrichting van de Griftstraat is bijna afgerond. Op 
moment van schrijven moest alleen de stoep bij een 
pand in verbouwing nog gedaan worden. Sallandse 
wegenbouw informeerde tijdens de werkzaamheden de 
bewoners door middel van nieuwsbrieven en er was de 
mogelijkheid om met de omgevingsmanager te bellen 
of te mailen. Het is Sallandse wegenbouw bijna gelukt 
om met een kleine vertraging de deadline te halen, de 
klus moest voor de bouwvak geklaard zijn.

De bewoners hebben geprobeerd om hun wens, 
andere lantaarnpalen te plaatsen in de Griftstraat, te 
realiseren. Er is veel media-aandacht voor geweest, 
echter de gemeente wil hier niet in meegaan. De 
lantaarnpalen zijn zonder medeweten/overleg van 
de bewoners enkele jaren geleden geplaatst. Een 
deskundig team van de gemeente heeft zich nog eens 
over dit vraagstuk gebogen en vindt dat de Griftstraat 
geen bijzonderheid heeft om aangepaste palen te 
plaatsen. Jammer is dat het beeld is ontstaan dat wij 
als bewoners historische lantaarnpalen willen, dat was 
zeker niet ons uitgangspunt.

Onder het asfalt bleken wel klinkers te liggen waar 
vroeger paard en wagen nog overheen heeft gereden 
en die sporen zijn te zien ... . Vele bewoners hebben de 
klinkers opgekocht om deze op hun inritten of tuinen te 
leggen. Wel ziet de gemeente de wens om vergroening 
in de Griftstraat te willen vormgeven, hiervoor kunnen 
we contact op nemen met het Stadslab. Dit zal mede 
door de buurtcommissie Oost met de bewoners van 
de Griftstraat worden besproken. De auto’s van de 
bewoners konden door verstrekte parkeerpassen 
tijdens de werkzaamheden in de Koningshaven 
worden geparkeerd. Omdat vooraf weinig overleg 
met de bewoners is geweest voor aanpassingen van 
de op- en afritten is er tijdens de werkzaamheden nog 
veel overleg geweest over wensen en aanpassingen. 
Uiteindelijk is het allemaal goedgekomen. De Griftstraat 
ligt er mooi bij met de nieuwe klinkers; alleen de 
parkeervakken zijn moeilijk te zien. Twee lantaarnpalen 
staan nu wat scheef, maar die worden nog rechtgezet.

De klus is geklaard en bij de laatste nieuwsbrief van 
Sallandse wegenbouw konden de bewoners nog een 
aantal open vragen beantwoorden en opsturen zodat 
zij dit kunnen gebruiken in een volgende aanpak en 
werkwijze.

Evenementen en geluid
Op 26 november 2015 waren alle bewoners uit 
onze buurt uitgenodigd om naar de Herberg aan de 
Deventerstraat te komen. Die avond zou er gesproken 
worden over het evenementenbeleid, locatieprofielen 
en geluid. De gemeente werd vertegenwoordigd 
door Martijn Groot Nibbelink en José Cvetanovic en 
uiteraard waren buurtvertegenwoordigers aanwezig. 
Een bescheiden aantal bewoners was aanwezig en 
uitte ook de nodige sceptisch met betrekking tot de 
onderwerpen en de invloed die je als bewoners kunt 
hebben op gemeentelijk beleid.

We zijn ruim tien maanden verder en inmiddels is 
er veel te doen geweest over deze onderwerpen. 
Objectieve en subjectieve argumenten wisselen 
elkaar af. “Bewoners van het centrum moeten vooral 
niet zeuren over een feestje, want dan had je maar 
ergens anders moeten gaan wonen.” Gemakshalve 
wordt eraan voorbij gegaan dat er eigenlijk geen 
evenementenlocaties zijn in het centrum. Er is her 
en der een aantal vierkante meters beschikbaar en 
daar wordt dan iets georganiseerd. Dat zou dus ook 
op elk pleintje of veldje in de andere wijken kunnen 
plaatsvinden.

Om het objectief te maken heeft de gemeente uit-
eindelijk opdracht gegeven om tijdens ‘Summerloverz’ 
op het Marktplein geluidsmetingen voor en achter de 
gevel uit te voeren. Op die manier krijg je een aardige 
indicatie welke geluidssterkte vanaf de bron, meestal een 
geluidsbox, bij een woning aankomt en ook binnenkomt.

In onze buurt hebben vier bewoners/gezinnen op 24 
juli hun huis opengesteld voor deze geluidsmetingen. 
Twee woningen aan de Stationsstraat en twee aan de 
Griftstraat. Verschillende bouwjaren, verschillende 
bouwstijlen, verschillende gevels, verschillende 
isolatiewaarden en zelfs monumentale panden met 
bouwtechnische beperkingen.
Dit jaar leek ‘Summerloverz’ minder geluid te 
produceren. Niet dat het stil was, maar er kwam minder 
gedreun over grotere afstand de huiskamer binnen. 
Of het nu wel rustiger was of niet, de metingen geven 
aan wat er geproduceerd is en een eerste onbewerkte 
resultaat is een meting van 69 dB binnenshuis. Iedereen 
die iets weet van geluid of van doen heeft met 
omgevingsvergunningen, weet dat dit veel te hoog is. 

Uitnodiging BC Oost
Op zondagmiddag 16 oktober om 14.00 uur 

houden wij voor onze buurtbewoners een stadswandeling.

We beginnen met koffie en een update van alle ontwikkelingen in onze buurt. 
Daarna zal Peter Bijlsma onze stadsgids zijn en ons rondleiden in ons eigen 
Apeldoorn (duur 1,5 - 2 uur). Voor de liefhebbers sluiten we nog af met een drankje.
Enkele weken vóór die tijd ontvangt u van ons een uitnodiging met details in de bus. 
Noteert u de datum vast in uw agenda? Leuk als u meekomt!
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In huis moet je denken aan ongeveer 40 dB. Dan is er 
nog ‘geluidsruimte’ om met elkaar te praten of een film 
te volgen (zie ook elders in dit blad het verhaal over 
evenementenlocaties en geluidsmetingen).

Alle resultaten moeten nog verwerkt worden en daar zal 
ongetwijfeld ook een set aanbevelingen aan gekoppeld 
worden. Waarschijnlijk zullen er nog meer metingen 
moeten worden uitgevoerd om een beter beeld te 
krijgen van de verschillende locaties en wat geluid in 
die omgeving doet.
Uiteindelijk hebben alle omwonenden van mogelijke 
evenementenlocaties baat bij de gastvrijheid van onze 
buurtbewoners die hun huis hebben opgesteld voor de 
geluidsmetingen. Dank aan deze bewoners. Misschien 
een eerste aanzet tot op de praktijk gebaseerd 
evenementenbeleid? Misschien een eerste aanzet tot 
minder cynisme bij sommige bewoners?

Zuid-Oost
In tegenstelling tot een tijdje geleden is er momenteel 
behoorlijk wat commotie in de buurt. Dit komt onder 
anderen door de gewijzigde verkeerssituatie vanwege 
de bouw van een zorgcomplex op de hoek van Kanaal 
Noord en Molenstraat-Centrum. Hierdoor verandert de 
toestroom naar de supermarkten door een nieuwe weg 
achter de percelen van de Veldhuisstraat. Echter, deze 
nieuwe toegangsweg kan alleen voor de bevoorrading 
van de Lidl gebruikt worden. Aangezien Dirk van den 
Broek alleen aan de achterkant te bevoorraden is, zijn 
er plannen om de vrachtauto’s via de Veldhuisstraat te 
laten rijden. Zowel de bewoners als de BC heeft hier bij 
de gemeente bezwaar tegen gemaakt.

Ook de veranderingen na de herinrichting van 
Molenstraat-Centrum, vanuit het oosten eenrichtings-
verkeer tussen Molendwarsstraat en Stationsstraat 
en vanuit het westen eenrichtingsverkeer tussen 
Hoofdstraat en Stationsstraat, zorgen voor ophef. 
Doorgaand verkeer moet geweerd worden en gebruik 
van de centrumring gaan maken, maar de bewoners 
moeten, wanneer zij van west naar oost of van oost 
naar west willen, wel een extra rondje maken. Vanuit het 
westen moet men via Hoofdstraat-Zuid, Stationsplein en 
Stationsstraat naar de Molenstraat-Centrum. En vanuit 
het oosten moet men via Molendwarsstraat, Sophialaan, 
Stationsplein en Stationsstraat naar de Kalverstraat. 
Eén en ander is na te lezen op de site van de Wijkraad: 
http://www.wijkraadapeldoorncentrum.nl/index 
onderaan Verkeersvisie 2016-2030.

Deze maatregelen brengen ook meer fijnstof met zich 
mee en dus een extra belasting voor de bewoners van 
onze buurt die nu al hoog scoren in de metingen van 
de wijkraad als het gaat om de (slechte) luchtkwaliteit.

Wij hebben de gemeente verzocht om nu al met 
matrixborden het gebruik van de centrumring 
te promoten. Ook hebben wij er wederom op 
aangedrongen te gaan bekijken of een opsplitsing 
van het busstation in Noord en Zuid te realiseren is. 
Alle bussen die aan de zuidkant van het spoor moeten 
zijn, komen dan niet meer via Molendwarsstraat en het 
centrum. Naast de komst van emissievrije bussen is 
bovenstaande maatregel beter voor de luchtkwaliteit en 
minder verkeer in onze woonomgeving.

De moestuin in het Havenpark is een groene oase waar 
alles groeit en bloeit, vooral de dahlia’s zijn prachtig. 
Een aantal buurtbewoners neemt inmiddels een hark 
of een emmertje voor de pluk van de tuinkruiden en 
aardbeien ter hand. Elke woensdagmorgen van 09.00 
tot 12.00 uur zijn ze bezig in de moestuin en na afloop 
is er versgemaakte soep.

Het huisje is deze zomer afgemaakt en sinds deze 
maand kan men er terecht voor een kopje koffie en een 
buurtpraatje. Er komt er een nieuwsbrief uit met leuke 
ontwikkelingen, oogstverhalen en contacten in en om 
de moestuin. Noteert u in ieder geval alvast zaterdag 
24 september, dan is het Burendag, georganiseerd 
door Stimenz in Havenpark.
Voor wat betreft de nieuwbouwactiviteiten in het 
Havenpark, daarvoor komt de werkgroep in september 
weer bij elkaar.

Zuid-West
Hier weer even de laatste mededelingen uit de buurt. 
Parkeren is en blijft een hot item in onze buurt. Wat we 
zien is dat er een aantal automobilisten is dat zonder 
een parkeervergunning in de buurt parkeert. Ook 
zien wij auto’s met vergunning op plekken parkeren, 
die leiden tot gevaarlijke situaties. In een aantal 
gevallen betreft het dan auto’s die het andere verkeer 
hinderen omdat ze op de stoep staan, waardoor 
voetgangers, vaders en moeders met wandelwagen, 
visueel gehandicapten, of minder valide mensen met 
een elektrische kar of een rollator verplicht worden 
om over de straat te lopen. In andere gevallen betreft 
het geparkeerde auto’s die andere automobilisten 
belemmeren bij het parkeren van hun auto in de 
daarvoor bestemde vakken. De meest gevaarlijke 
situaties zijn die waar automobilisten hun auto 
dusdanig parkeren dat hulpverleners, ambulances en 
brandweerauto’s niet meer op de plek kunnen komen 
om assistentie te verlenen bij noodsituaties.
De buurtcommissie en het buurtpreventieteam 
zullen hier continu aandacht voor blijven vragen 
bij toezichthouders, politie en gemeente. Zo zijn er 
afgelopen tijd intensievere controles geweest, die 
wij graag gecontinueerd zouden zien. Daarnaast 
overwegen we fysieke maatregelen om deze situaties  
te voorkomen.

Eind september, begin oktober gaan we weer 
gezamenlijk met de gemeente een schouw houden in 
onze buurt. Mochten er plekken in de openbare ruimte 
zijn die aandacht behoeven, meldt dit dan aan de 
Buurtcommissie Zuid-West. Bereikbaarheidsgegevens 
vindt u in deze ‘t Stadsmidden. Inmiddels hebben 
wij meldingen van een slecht afsluitbare honden-
uitlaatplaats en de noodzaak om het groen (struiken  
en bomen) te snoeien aan de Nieuwendijk.

Verder zullen u de werkzaamheden  
met betrekking tot de herinrichting van de Hoofdstraat- 
Zuid en de Kalverstraat niet zijn ontgaan. Er zitten 
nogal wat consequenties aan deze herinrichting die 
mogelijk gevaarlijke situaties opleveren of extra overlast 
door maatregelen die de overlast voor doorgaand 
verkeer in de binnenstad willen tegen gaan of meer 
prioriteit geven aan fietsers en voetgangers die naar 
de binnenstad gaan. Zo zijn er geen verkeerslichten 
meer op de kruising Kalverstraat/Hoofdstraat, maar 
zebrapaden. De voorrangssituatie is gewijzigd en er  
zal éénrichtingsverkeer worden ingevoerd op een 
aantal plekken. Nu al krijgen we berichten van 
bewoners die zich daar zorgen over maken. Ook horen 
wij positieve geluiden. Wij zullen deze ontwikkelingen 
nauwlettend volgen.
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GROOT, 
GROTER OF 
GROOTS?

 

Ook zijn er bewoners die overlast veroorzaken voor hun 
buren (vuilnisbakken, lawaai en andere zaken). Voor wat 
betreft geluidsoverlast is het goed om te weten dat dit 
niet alleen in de nacht onacceptabel is. Als u daar last 
van heeft, kunt u altijd contact opnemen met de politie.

Mocht u overlast ervaren, probeer dit dan te bespreken  
met uw buren. Ook kunt u gebruikmaken van buurt- 
bemiddeling, als u dat zelf lastig vindt. De contact-
gegevens van buurtbemiddeling vindt u in deze editie 
van ‘t Stadsmidden.

Tot slot het verzoek aan een ieder om overlast te 
melden bij politie of buitenlijn. Nu leggen bewoners 
dit vaak neer bij vertegenwoordigers van de buurt-
commissie of het buurtpreventieteam. Het helpt ons 
heel erg als meerdere mensen melding maken. De kans 
dat er dan ook echt iets gebeurt, wordt alleen maar 
groter. Natuurlijk zullen wij u ondersteunen als u ervaart 
dat er niet adequaat op uw melding wordt gereageerd. 
Laat het ons dan weten.

West
Vanuit onze buurt is een aantal zaken te melden dat de 
afgelopen weken aandacht behoefde.
Als eerste noemen wij het feit dat, nadat al eerder 
melding was gemaakt van het waarnemen van ratten in 
en om de Grift, ratten werden waargenomen in tuinen 
van woningen aan de Van Galenstraat en vooral in de 
omgeving van het Riwis-gebouwtje. Na melding hiervan 
werd door de gemeente, mede in samenwerking 
met Riwis, de nodige aandacht besteed en leek het 
probleem opgelost. Helaas werd even wel weer 
vastgesteld dat het rattenprobleem zich nog steeds 
voordoet in onze buurt, maar nu weer in het Catharina 
Amaliapark bij de Grift en ook in Helfrichstraat en op 
de parkeerterreinen aan de Rustenburgstraat. Dat 
kan niet anders betekenen dan dat er voor ratten 
kennelijk voldoende eten te vinden is en vooral ook bij 
afvalcontainers door er naast geplaatst afval en bij de 
‘ophangplekken’ voor plastic en verpakkingsmateriaal. 
Eveneens aan de Van Galenstraat werd ter hoogte van 
huisnummer 41 de eikenprocessierups gesignaleerd in 
de eikenbomen.

Naar aanleiding van vragen en opmerkingen van 
aanwonenden van het kantorencomplex op de hoek 
van de Brinklaan en Wilhelmina Druckerstraat met 
betrekking tot het realiseren van appartementen 
in dat complex, werd op ons verzoek alsnog een 
informatiebijeenkomst gerealiseerd door de 
initiatiefnemer in het Paviljoen Amalia. Aan de 
uitnodiging werd goed gehoor gegeven en er is 
verder uitleg gegeven aan de plannen die hier gaan 
plaatsvinden. Per medio maart zullen de eerste 
appartementen worden opgeleverd.

Wij waren als buurtcommissie aanwezig bij overleg 
over de verkeerssituatie in en om het Leienplein en 
de Nieuwstraat, waarvoor door de gemeente naar 
oplossingen wordt gezocht.
Wij hebben bij dat overleg opnieuw onze problemen 
met betrekking tot negeren van eenrichtingsverkeer 
en te snel rijden onder de aandacht gebracht, 
naast de klachten over het vaak bezet vinden 
van vergunningsparkeerplaatsen door niet-
vergunninghouders.

Met betrekking tot de noodopvang in het voormalig 
UWV-gebouw is nog niets anders bekend dan dat er 
nog geen bewoners zijn ten tijde van het schrijven van 
dit verhaal (eind augustus).

Op het moment dat dit wordt geschreven is begonnen 
aan het realiseren van onze laatste wens ten aanzien 
van de aanleg van het Catharina Amaliapark, te weten 
de aanleg van een voetpad tegenover de ABN-AMRO- 
bank vanaf de voetgangersoversteekplaats naar de 
bushalte. 

Midden
BC Midden maakt zich – samen met andere BC’s – al 
enige tijd zorgen over de verkeerssituatie aan de 
Nieuwstraat–Leienplein/Asselsestraat-Vosselmanstraat. 
Ook de winkeliers, horeca-uitbaters en andere partijen 
constateren dat er dikwijls te snel wordt gereden. Met 
name in de ochtenduren ontstaan er problemen als 
er veel bezorgend vrachtverkeer doorheen moet of 
(lang) stil staat. Wij ervaren dit dus als allesbehalve 
een optimale situatie. Ook is er in dagblad De Stentor 
aandacht aan besteed. Bij de gemeente zijn er dan ook 
onafhankelijk van elkaar diverse verzoeken gedaan om 
aanpassing. Het leek de gemeente (met onder anderen 
een verkeersdeskundige) een goed plan om bij elkaar 
te gaan zitten om met elkaar ervaringen te delen en 
te kijken wat voor verbetermogelijkheden er voor de 
kortere termijn en oplossingsrichtingen er voor de 
langere termijn zijn. In het volgende nummer melden 
we meer over deze situatie en een mogelijke oplossing 
of een weg er naartoe.

Enkele (nieuwe) bewoners van 
de binnenstad leken niet in 
aanmerking te komen voor een 
parkeerplek op een parkeerplaats 
voor vergunninghouders. De 
reden hiertoe was niet duidelijk. 
In een gesprek tussen BC 
Midden en de verantwoordelijke 
gemeenteambtenaar werden 
standpunt van de gemeente en 
de bestaande regels uitgelegd. 
Het is goed mogelijk dat deze 
kwestie binnenkort toch nog naar 
tevredenheid van alle partijen kan 
worden opgelost.

Laadpunten is een speerpunt van de gemeente 
Apeldoorn. Op diverse plekken zien we nu 
e-laadpunten opdoemen. Deze dienen voor het 
opladen van elektrische auto’s en zouden mogelijk  
de plaats innemen van reguliere parkeerplekken. 
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GROOT, GROTER OF GROOTS?
55-plussers hebben vaak de wens

om kleiner, leuker of unieker te
wonen. Met al deze woonwensen

bent u welkom. Wij helpen ervaren 
zoekers met volwassen woon-

wensen. 

Enkele bewoners hebben bezwaren geuit over de 
plaatsing en we zijn in gesprek gegaan met een 
vakspecialist Verkeer / Beheer en Onderhoud van de 
gemeente die hier meer over kon vertellen. Aangezien 
er in dit specifieke geval nog geen sprake was van 
een officieel besluit, kon er geen bezwaar worden 
ingediend. Wel zijn we wijzer geworden over het 
standpunt van de gemeente over de laadpalen. Lees er 
ook meer over op www.apeldoorn.nl/elaadpunt

Wij zijn altijd heel verheugd als er na lange tijd van 
leegstand een winkelpand weer wordt ‘bewoond’. Sinds 
kort is er een restaurant bijgekomen aan de Brinklaan. 
Het betreft hier een ondernemer die zijn te klein 
geworden restaurant verplaatste van de Hoofdstraat 
(dichtbij het Caterplein) naar dit fraaie pand.

De Buurtcommissie Midden heeft twee nieuwe leden. 
Zij stellen zich hieronder kort aan u voor.

“Ik ben Gonny Koopman. Voor mijn 
pensionering was ik werkzaam als ‘Adviseur 
Particulieren’ bij de Rabobank en tegelijkertijd 
ook werkzaam bij Sophie kledingboetiek in  
de Oranjerie.
Toen ik in 2013 met pensioen ging is mij 
gevraagd om voorzitter te worden van de VvE 
Nieuwstraat. Vanuit deze functie ben ik me 
extra gaan interesseren voor wat er in mijn 
woonomgeving afspeelt. Hierbij viel me op dat 
er nog veel te winnen is in onze woonomgeving. 
Daar wil ik graag mijn steentje aan bijdragen.”

“Mijn naam is Yp de Vries. Volgend jaar ga ik als politie-officier 
met vervroegd pensioen, maar ik heb nu al voldoende vrije tijd 
over om me maatschappelijk als vrijwilliger in te zetten voor de 
wijkraad. Ik woon tien jaar aan het deel van de Kanaalstraat dat in 
de buurt Centrum Midden ligt.
Mijn hobby is kunstschilderen, dat doe ik bij Stichting ‘kLeef aan de 
Vosselmanstraat en ik volg lessen bij Bettina Regeling-Cabrera.
Onderwerpen waar ik ervaring mee heb, en waarvoor ik heb 
geleerd, wil ik graag bij de wijkraad oppakken. Dat zijn zaken 
als verkeersveiligheid, woninginbraak en -overval, preventie en 
openbare orde. Zo heb ik in overleg met de gemeente en de 
wijkagent de tweede WhatsApp-groep buurtpreventie in het 
Centrum opgericht. De eerste was in de Van Huutstraat – Catharina 
van Reesstraat - Paul Krugerstraat. Ik zou dit initiatief graag helpen 
uitbreiden in de buurt en de wijk.”
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Zomer 2016 in Apeldoorn:  
een gezellige drukte op  
het Raadhuisplein en  
lekker met water spelen  
op het Marktplein
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Van dit en van dat . . .
WhatsApp buurtpreventie ook in jouw buurt?

Een actieve en oplettende buurt is geen prettige 
werkplek voor inbrekers en overlastplegers. Eén  
van de manieren waarop je samen met buurt-
genoten je alertheid kunt organiseren, is via  
een Whatsapp-buurtgroep.

Je kunt elkaar waarschuwen voor verdachte personen 
en situaties. Elk lid kan bijvoorbeeld een signalement 
verder aanvullen of de looprichting van een verdacht 
persoon ‘volgen’. Belt één van de leden snel 1-1-2, dan 
kan de politie vaker verdachten aanhouden en mogelijk 
inbraken en dergelijke voorkomen. Doe mee met de 
WhatsApp-groep in je buurt.

Nu ook in jouw buurt! Binnenkort start een campagne in 
het centrum, om te beginnen in de buurt Midden. Houd 
je brievenbus in de gaten!

Woensdag Tuindag

Achter het gebouw van Omnizorg aan de Stations-
straat ligt het Havenpark. In 2015 is aan de rand van 
dit park een tuin aangelegd door Omnizorg en haar 
bewoners. Nu, een jaar later, is de tuin verdubbeld 
in grootte en is een subsidie van het Oranjefonds 
aangevraagd en toegekend. 
 
Een aantal partijen heeft sinds 2016 de (groene) 
handen in elkaar geslagen en is druk bezig met het 
opzetten van een project in Apeldoorn centrum. 
Omnizorg werkt in dit project samen met Stimenz, Groei 
& Bloei, Ontmoet & Co, de gemeente Apeldoorn en de 
commissie Havenpark.

De tuin bestaat uit een gedeelte moestuin, een 
gedeelte siertuin en een nog te ontwikkelen hoekje 
waar we wilde bloemen willen laten gedijen. Om 
de tuin te laten groeien en bloeien werken we nauw 
samen met vrijwilligers uit Apeldoorn (alle buurten 
zijn welkom) en deelnemers die verblijven binnen 
Omnizorg. Het doel is om een community te laten 
ontstaan waar eenieder, die er behoefte aan heeft, zich 
goed en welkom voelt. Je hoeft geen groene vingers 
te hebben of je verplicht te voelen om elke week te 
komen. Ieder naar eigen kunnen en eigen behoefte;  
dat is de insteek.

Vanaf medio september zal ook het huis achter 
Omnizorg zijn deur openen voor werkzaamheden. We 
gaan hier klussen, schilderen en inrichten, zodat het de 
sociale functie kan innemen die het toegekend heeft 
gekregen vanuit de gemeente.

Elke woensdagochtend zijn we geopend voor klusjes in 
en rondom de tuin. Wij verzorgen de koffie en de thee 
met iets lekkers en een heerlijk kopje vers gemaakte 
soep aan het einde van de ochtend.
Is dit misschien iets voor u of voor jou? Kom langs voor 
een praatje en een rondleiding op ons project. 

18 19

‘t Harnas: winkel met een verhaal
door Herma van Dorth

Een gesprek met de tweede generatie van ’t Harnas 
Juweliers, Jordey van Zelst. Hoewel vader John en 
moeder Belita van Zelst ruim de pensioenleeftijd 
te boven zijn, blijven ze nog volop bij de zaak 
betrokken.

Jordey vertelt: “’t Harnas Juweliers heeft een lange 
historie; 44 jaar geleden is de winkel door mijn ouders 
opgericht. Mijn vader begon een antiekwinkel met een 
werkplaats ernaast en in het pand daarnaast startte mijn 
moeder met de verkoop van bijouterieën. Vader had 
een harnas op de kop getikt in Spanje en dat werd de 
naam van de winkel. Voor onze zaak staat ook al jaren 
zo’n karakteristiek harnas op wacht. Welke Apeldoorner 
kent het niet?”

“De bijouteriewinkel was in de loop der jaren 
uitgegroeid tot juwelier en toen vader in 2006 stopte 
met de verkoop van antiek werd de juwelierszaak 
uitgebreid met een aparte afdeling sieraden en 
horloges in het hogere segment.”

“In 2011 hebben we een juwelierszaak in Deventer 
geopend. Mijn moeder had daar vroeger al een 
bijouteriewinkel en het bloed kruipt dan toch waar het 
niet gaan kan. Natuurlijk staat daar ook een harnas voor 
het pand.”

Groot assortiment
Jordey vertelt: “’t Harnas Juweliers staat onder andere 
bekend om zijn enorm uitgebreide assortiment. De 
inkoop doen we zelf, mijn moeder reist de hele wereld 
af. De keuze van het reguliere aanbod is in principe 
beperkt. Het gaat niet alleen om trends, maar ook om 
het zelf te ontdekken. We zijn er trots op dat we van 
veel vertegenwoordigers te horen krijgen dat we zo’n 
groot deel van het assortiment van hun merk voeren.”

“Zowel in horloges als in sieraden hebben we voor 
iedereen wat wils. Momenteel hebben we meer dan 
65 horlogemerken, waaronder Michael Kors, Tissot, 
Citizen, Frederique Constant, Fossil, Casio en Daniel 
Wellington. In de sieraden voeren we onder meer de 
merken Pandora, Ti Sento, Melano, Calvin Klein, Boccia 
en Trollbeads. 
Ook in verzilverde artikelen voor baby’s hebben we een 
ruime keuze. En als de klant dit gegraveerd wil hebben 
dan kan dat meestal direct geregeld worden.”

Vakkennis
“Goed opgeleid zijn we allemaal; zowel de familie als 
vrijwel al ons personeel (momenteel 14 medewerkers) 
komen van de Vakschool Schoonhoven”, komt Belita 
nog even benadrukken.
“De klant kan met al zijn vragen over sieraden en 
horloges bij ons terecht. We hebben een eigen werk-
plaats en werken samen met een horlogemaker en 
een goudsmid. Reparaties – van het plaatsen van een 
batterij tot het vervangen van een uurwerk en van het 
aanknijpen van een zilveren oogje tot het repareren van 
dierbare gouden sieraden – worden met de grootste 
zorgvuldigheid uitgevoerd. Waar we ook trots op zijn is 
onze expertise op het gebied van oorgaatjes zetten. Van 
heinde en verre komen mensen naar ons toe om ‘gaatjes 
te laten schieten’. Het is leuk om te zien dat moeders, 
die vroeger bij ons hun gaatjes hebben laten zetten, nu 
komen met hun dochter. Dan doe je toch iets goed.”

Toekomst
“We zitten vol ideeën voor de toekomst”, zegt Jordey. 
“Stilstand is achteruitgang en we willen graag blijven 
vernieuwen en verrassen.”

Hoe het zit met de opvolging? Jordey lacht: “Ik heb drie 
kinderen, de oudste is een dochter. Ze is nog wel heel 
jong, maar ze vindt sieraden heel leuk en dat vindt mijn 
moeder dan weer fijn.”




